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2                 Váci Hírnök

Napirend előtt kifogásolta Szabó Csaba önkor-
mányzati képviselő, hogy a testületi döntés ellené-
re még mindig nem fértek hozzá az ukrajnai me-
nekültekkel kapcsolatos pénzköltések számláihoz. 
Válaszként elhangzott, hogy a hivatal elküldte a 
rendelkezésére álló adatokat. Szabó ezt nem fo-
gadta el, arra hivatkozva, hogy az általa gyanúsnak 
tartott számlákról szerinte kell legyen fénymásolat 
a hivatalban egy korábbi ellenőrzés miatt. A jegyző 
ezt cáfolta, ugyanakkor arra érdemben nem szüle-
tett válasz, hogy a testületi döntés után miért nem 
kérték be a számlákat. 

A zárt ülés után az I. számú háziorvosi körzetet 
jövőben ellátó orvos személyéről döntöttek, dr. 
Falta Domokos kapott bizalmat. Ezen praxis esz-
közbeszerzéséről Kökény Szabolcs pénzügyi osz-
tályvezető úgy tájékoztatott, hogy még nincsen 
tervezve a pontos beszerzés, de annak fedezete 
ingatlaneladás lehet. Mokánszky Zoltán kifogás-
ként megjegyezte, hogy fedezet nélkül nem lehet 
szavaztatni. 

Kökény Szabolcs arról is információt adott, hogy 
az előző ülés óta 500 millió forint iparűzési adóbe-
vétel érkezett a városba. Ennek ellenére is a taka-
rékoskodás szükségességére hívta fel a figyelmet, 
mert szerinte nagyon sok az olyan külső tényező, 
ami befolyásolhatja a költségvetést, augusztusban 
például akár mínuszban is lehet a városkassza.

Az nem derült ki, hogy az eredeti 70 millió fo-
rintos, a kormánynak benyújtott árvízi vis maior 
pályázatból miért lett csak 53 millió forintos igény. 
Ferjancsics László szerint akár 60 millió forinttal is 
kevesebb lehet a városkasszában a legutóbbi idő-
szakban kiderült hiányosságok miatt. Példaként 
említette a Váci Városfejlesztőt, amely Kelecsényi 
Ágnes vezetésével nem számlázott le tízmilliós 
nagyságrendben árvízvédelmi munkákat, így 
azokat nem lehet visszaigényelni az államtól. 
Mokánszky Zoltán arról beszélt, hogy a vissza nem 
igényelt forrás most például a frissen felszerelen-
dő orvosi rendelőből hiányzik, és a pénzek elvesz-
téséért felelő személyre kérdezett rá. Matkovich 
Ilona polgármester írásos választ ígért.

Két óvoda és egy idősotthon energetikai fejlesz-
tését támogatta a testület, miután hosszasan vitáz-
tak a költségvetés helyzetéről. A képviselő-testület 

támogatta, hogy megkezdődjön a Váci Sport Non-
profit Kft. kiválása a Váci Városfejlesztőből, amely a 
vitán elhangzottak alapján nem fog plusz pénzé-
be kerülni a városnak.

Kárpáti-Kelemen Katalin az Emberi Kapcsolatok 
bizottságának elnökeként azt kifogásolta, hogy 
a Polgármesteri Hivatal a jogszabályok ellenére 
nem értesítette a rászorulókat a húsvéti csoma-
gosztás lehetőségéről. Egy parkolóbővítéssel kap-
csolatban derült ki, hogy egy ismeretlen személy 
jóváhagyásával a kivitelező Deákváron kétmillió 
forintnyi pluszmunkát végzett még december-
ben, erre kellett volna forrást találni. Makrai Zsolt 
arra hívta fel a figyelmet, hogyha a törvényességre 
hivatkoznak, akkor az a minimum, hogy a hasonló 
helyzeteket kerüljék el. A testület végül nem fo-
gadta el a pluszpénz biztosításáról szóló javaslatot.

A testület törvényi kötelezettsége alapján sza-
vaztak Matkovich Ilona javadalmazásáról, így az 
már bruttó 3 millió forint közelébe emelkedett. 
Az emelést közcélra ajánlotta fel, és az erről szóló 
dokumentum közzétételét későbbre ígérte a pol-
gármester. A főállású és a társadalmi megbízatá-
sú alpolgármesterek illetményével kapcsolatban 
Makrai Zsolt azt javasolta, hogy azok lényegében a 
jelenlegi szinten maradjanak. Ezt végül elfogadta 
a testület. A két főállású alpolgármester nem sza-
vazott a saját juttatásáról, kikapcsolta a gépét.

Kivonták a városi törzsvagyonból a Gazdasági 
Hivatal Sziréna közben található egykori épületét, 
így azt akár később értékesítheti a város. Ezúttal 
sem támogatták a szociális és gyermekjóléti ellátá-
sokkal kapcsolatos térítési díjak további emelését. 
Az engedély nélküli közterületi növénytelepítésért 
kiszabható bírságot szigorították, mivel az is hatal-
mas kárt tud okozni, ha közművek fölé ültetnek. 

Makrai Zsolt és Ferjancsics László Lokálpatrióta 
képviselők kezdeményezésére a nyilvánosság és 
az átláthatóság jegyében elektronikus formában 
és kereshető módon kell a jövőben közzétenni a 
Polgármesteri Hivatal és az önkormányzat gaz-
dasági társaságainak adatait, az adatigénylést 
pedig egyszerűbbé teszik. A közbeszerzéseket is 
könnyebb lesz megismerni, a testületi ülésekkel 
kapcsolatos dokumentumok is rövidebb idő után 
lesznek elérhetők a világhálón.

Önkormányzat
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Elfogadták a parkolás szabályozásával kap-
csolatos rendelet módosítását. A képviselő-tes-
tület az eredetileg nagyrészt tarifaemeléssel 
kapcsolatos javaslat tárgyalása során viszonylag 
váratlanul hozott meg a lakosságot várhatóan 
kedvezően érintő döntéseket. Matkovich Ilona 
polgármester nem ajánlotta az eredeti tervezet 
módosítását, viszont Szabó Csaba a vita során 
arra tett javaslatot, hogy a turisztikai időszakban 
töröljék el a templomba járó idős emberek mi-
att a vasárnapi díjfizetést. A kormánypárti kép-
viselő azonban visszavonta a javaslatát, miután 
az Összefogás Vácért színeiben megválasztott 
Tótváradi-Nagy Bence a parkolási rendszer 
egységesítésére és a májustól októberig tartó 

- vasárnapi fizetős parkolást magában foglaló 
- időszak eltörlésére tett javaslatot. Ezt a grémi-
um abszolút többséggel támogatta. A képviselő 
a szombati díjfizetést egész évre vonatkozóan 
8-17 óráig szabta volna meg, Szabó Csaba mó-
dosító javaslatának elfogadásával ez végül 8-12 
órára módosult. Egységesek lesznek a díjzónák, 
azaz városszerte 400 forintért lehet óránként 
közterületen parkolni a fizetős övezetben. Ere-
detileg eltörölték volna az első 15 percre vonat-
kozó, kedvezményes 10 forintos parkolási lehe-
tőséget. Ez Inotay Gergely módosító javaslata 
után megmaradt, viszont 50 forintra emelke-
dett, ami a teljes ár 50 százaléka. A mélygarázs 
óránkénti díja 350 forintra emelkedik, miután 

Mokánszky Zoltán 300 forintos díjfizetéssel kap-
csolatos módosító javaslata nem kapott többsé-
get. Ferjancsics László javaslatára meghagyták a 
környezetbarát autók kedvezményes parkolási 
lehetőségét. A parkolási bérletek ára átlagosan 
10 százalék feletti mértékben emelkedik. Az el-
fogadott rendeletmódosítás értelmében tehát 
szeptembertől megszűnik a turisztikai időszak, 
és egész évben egységesen 400 forintért lehet 
parkolni a váci fizetős övezetekben. Az autósok-
nak az ingyenes téli ünnepi időszakon kívül ki-
zárólag hétköznap 8-18 óráig, szombaton 8-12 
óráig kell fizetnie a várakozásért. Az ügyintézés-
hez gyakran használt 15 perces kedvezményes 
díj 50 forint lesz.

Egységes lesz a váci parkolás, három év után eltűnik 
a turisztikai időszak megkülönböztetése

Nem reagált Kelecsényi Ágnes, a TDM Kft. 
ügyvezetője a Váci Hírnök sajtókérdéseire, az 
általa vezetett önkormányzati cég pedig a vá-
laszadás elmaradását követő közérdekű ada-
tigénylést nem teljesítette a vac950.hu hon-
lappal kapcsolatban. A cégvezető még a májusi 
testületi ülésen adott kitérő válaszokat az azzal 
kapcsolatban feltett képviselői kérdésekre, 
hogy havi 400 ezer forintos, hibákat tartalmazó 
szerződést kötött a honlap üzemeltetésére.

A lapunk által megkérdezett informatikai 
szakértők szerint Vác 950 éves fennállására lét-
rehozott weboldal kialakítási és üzemeltetési 
költsége jóval alacsonyabban is megoldható 
az önkormányzati cég által kötött 400 ezer fo-

rintos szerződésnél. Eredetileg azért küldtünk 
sajtókérdést, mert Kelecsényi Ágnes a testületi 
ülésen nem árulta el, hogy milyen szempontok 
alapján választották ki a munkát végző céget. A 
szerződtetett Fábri Kft.-t is megkerestük a web-
oldalon megadott elérhetőségen, azonban a 
honlapja alapján luxuslimuzinok üzemeltetésé-
vel foglalkozó budapesti cég sem válaszolt arra 
a kérdésre, hogy milyen munkát végez ponto-
san a váci honlapon.

Ez azért fontos kérdés, mert a testületi ülésen 
elhangzottak alapján Kelecsényi Ágnessel sze-
mély szerint is kötöttek megbízási szerződést 
olyan feladat elvégzésére, mint a Fábri Kft.-vel. 
A vállalkozás részéről a válasz elmaradása azért 

is meglepő, mert csupán arról érdeklődtünk, 
hogy van-e hasonló területen szerzett referenci-
ájuk, és hogy pontosan milyen munkát végez-
nek az oldalon.

Az már sokkal érdekesebb, hogy az önkor-
mányzati céget vezető Kelecsényi Ágnes sem 
válaszolt a közpénz-felhasználással kapcsolatos 
megkeresésre. Azt sem árulta el, hogy ki volt a 
szerződő fél, és az sem derült ki, hogy mi alap-
ján választották ki a céget a munkára, és milyen 
kiválasztási folyamat előzte meg a szerződéskö-
tést. Az is titok maradt, hogy milyen forgalmat 
produkált a városnak havonta 400 ezer forint-
jába kerülő honlap, amellyel kapcsolatban a 
cégvezető 50 millió forintos marketingértékről 
beszélt - igaz, a válaszadás elmaradása miatt az 
sem derült ki, hogy ezt milyen adatokból szá-
molta ki.

Azzal viszont már jogszabályt sértett a Kele-
csényi által vezetett Vác és Környéke TDM Non-
profit Kft., hogy a hivatalos elérhetőségükre 
elküldött közérdekű adatigénylésre sem vála-
szoltak a törvény által előírt 15 napos határidőn 
belül. Nem küldték el a teljesítésigazolásokat és 
a weboldallal kapcsolatban kötött szerződése-
ket sem. De a közzétett tartalmak szerzőjét sem 
árulták el, így nem derülhetett ki, hogy olyan 
munkáért vettek-e fel pénzt, amelyet az önkor-
mányzati cég is el tudott volna végezni.

Korábban írtunk arról, hogy Ferjancsics László 
Lokálpatrióta képviselő hívta fel a figyelmet a 
májusi testületi ülésen a Kelecsényi Ágnes által 
vezetett Tourinform (TDM) iroda általa gyanús-
nak tartott, „20265-ig” megkötött szerződésére. 
Az alsóvárosi képviselő szerint túlárazottnak 
tűnő, hanyagul megfogalmazott megállapo-
dást kötöttek egy kft.-vel a Vác 950 honlapjának 
elkészítésére is. A cégvezető az ülésen három 
alkalommal sem felelt arra a kérdésre, hogy 
honnan ismerte a kivitelezőt. A képviselők sze-
rint többször is ellentmondásba keveredett vá-
laszadás közben - testület ezért nem fogadta el 
a Váci TDM idei üzleti tervét.

A törvényi határidő ellenére sem 
válaszolt a honlapköltésekkel 
kapcsolatos közadatkérésre a TDM



Jess Kinga - 2. vk. Belváros

Májusi hónap a ta-
vasz és a nyár határa, 
a tavaszi munkák idő-
ben elkészültek, így 
a virágok már szépen 
mutatnak a közterüle-
teken. A belvárosban 
muskátlik is díszítik a 
villanyoszlopokat. A 
közterületi hibák hely-
reállítása is ütemezet-

ten történik. A főtéren a mozgó kockaköveket 
is pótolták, illesztették. A Városfejlesztőnél üte-
mezetten, szakszerűen történik a munkavégzés. 
Szintén gyorsan javítják a Városfejlesztő munka-
társai a bejelentett hibákat. Minden hónapban 
számos bejelentést teszek ezen a felületen a 
saját tapasztalatom és a hozzám beérkező rek-
lamációk alapján. Eltörött pad, úttesttisztítás, 
illegális szemétlerakás, kidöntött közlekedési 
tábla, oszlop javítása a tipikus tennivalók. Van, 
amire még mindig várni kell, pedig több ut-
cában szeretnének faültetéseket, fapótlásokat 
kérni. Még a locsolást is vállalják az ott lakók. 
Ősszel ismét foglalkozunk a kérdéssel. Zajlanak 
a hétköznapok szeretett városunkban. Ameny-
nyiben a közélet békésebb lenne, sok városlakó 
jobban érezné magát.

Inotay Gergely - 3. vk. Belváros

Örömmel és nagy 
megelégedéssel tölt 
el, hogy újabb két 
közös belvárosszépítő 
projektet bonyolítot-
tunk le a hónap során, 
ismét a lakókkal és a 
Váci Városfejlesztő Kft. 
munkatársaival közö-
sen. Lévén a különbö-
ző komolyabb felújí-

tási munkákra az idei évben igen szűkösek a 
források, fontosnak tartom a városrész lakóinak, 
saját szabad energiáimnak és a városfejlesztők 
szaktudásának összehangolását. Ezért hirdet-
tem meg a Zöld Hordó előtti terület sövényének 
újratelepítését, melyet sikeresen elvégeztünk. 
Majd egy jelentősebb feladatot oldottunk meg 
június második péntekén. A váci Tisza-szim-
patizánsok ajánlottak fel komoly segítséget: 
nyolcan dolgoztunk azon, hogy a Rózsakertben 
minden bokor alatt megszüntessük az elbújás 
lehetőségét a cserjék magas felnyírásával, met-
szésével. A Tavasz utca és a Cifra köz lakói hívták 
fel korábban a figyelmemet az itt zajló, finoman 
fogalmazva is illegális tevékenységekre. Ezeket 
a rendőrségnek már korábban jeleztem, most a 
prevención volt a hangsúly. A Budapesti főút-Di-

adal téri gyalogátkelő megújító festését kértem 
a műszaki osztálytól, valamint jelzem a Burgun-
dia utcai lakóknak, hogy nem feledkeztem meg 
a 15-ös szám előtti burkolathiányról; dolgozunk 
a felelős megkeresésén és kötelezésén a burko-
lat pótlására. 

Ferjancsics László - 4. vk. Alsóváros

Ezúttal arra szeret-
ném kihasználni a 
beszámolásra kapott 
lehetőséget, hogy 
nyilvánosan is meg-
köszönjem válasz-
tókörzetem egyik, 
közszeretetnek örven-
dő lakójának a Váci 
Hírnökhöz postai úton 
küldött, kézzel írt kö-
szönő levelét. Cziffra 

Istvánné sorait adom közre.
„2025. május 1-jén kelt levelemben fordul-

tam Ferjancsics László képviselő úrhoz az alábbi 
kéréssel. A Kertész u. 11. a. b. c. területén lévő 
padokat a több évtizedes amortizálódás ugyan-
csak megviselte, már-már életveszélyes ráülni 
is. A padok ma már díszei egy kis zöldövezet-
nek. Nekem szabadság a négy fal rabságából 
oda kiülni.

Épp az önkormányzatnak próbáltam – siker-
telenül - telefonálni, amikor csengettek. Jókor!

A képviselő úr keresett fel személyesen. Így 
a közlekedéstől elzárt területekre való bejutás 
lehetőségét is sikerült megbeszélni, intézni. 
(Mozgáskorlátozott vagyok.)

Köszönöm képviselő úrnak a gyors segítsé-
get.”

Makrai Zsolt - 5. vk. Földváry lakótelep

Újabb, régóta egy 
helyben álló autókat 
szállítottak el a közte-
rületi parkolókból – 
így például a Földváry 
lakótelepi választókör-
zetemben lévő Zöldfa 
utcából is. Köszönöm 
a bejelentők segítsé-
gét, melynek nyomán 
parkolóhelyek szaba-

dultak fel a lakók számára.
A Nagymező utca 47-49-es lépcsőházaknál 

néhány méterrel arrébb, a volt szelektíves szi-
getre kerültek a hulladékos konténerek, miután 
erről fórumot is tartottunk. Kérésemre a korábbi 
aszfaltos helyekből zöld területet alakítottak ki. 
A Zöldfa utcában lévő szelektíves sziget sorsa 
már korábban eldőlt: oda szemetes konténe-
reket helyeztek el – az így fennmaradt részen 

pedig két parkolóhelyet alakítottak ki.
Szeretném, ha a lakótelepi részeken útburko-

lati jelek segítenék a szabályos várakozást. Ezért 
tervezet készült a Nagymező utca volt Forte felé 
eső tömbházas belső udvaraira. A cél az, hogy 
rendezett legyen a parkolás, így 3-4 parkoló-
hellyel több áll majd rendelkezésre.

A Diadal téren, a MOL sarkánál ismét használ-
hatóvá vált a korábban felszámolt pihenőhely. 
A körzet képviselőjeként remélem, hogy min-
denki a funkciójának megfelelően, a környéket 
nem zavarva fogja használni.

Mokánszky Zoltán - 7. vk. Deákvár

Lakossági kérésnek 
megfelelően az Amb-
ró Ferenc utcában és a 
Levél utcában is meg-
kezdődött a “megállni 
tilos” tábla ellenére 
ott parkoló autók el-
lenőrzése. A Sövény 
utcában megtörtént az 
ülepítő és a vízelveze-
tő kitisztítása. A Cserje 
utcában a szegélye-

zést és a vízfogó egész területén a fűkaszálást 
elvégezték. Kérésemre folyamatosan vágják a 
füvet az Újhegyi út - Rigó u.- Sirály u. - Harkály 
u. parkban, az Újhegyi út - Harkály u. - Sirály 
u. - Fácán u. parkban, a Jázmin téren, a Párta u. 
fenyves területén, a Naszály úton. A fűkaszálást 
elvégezték a MÁV parkoló deákvári oldalán is. 
Közterület-takarítást végeztek a Naszály úton, az 
alagút gyalogos átjárójában és a MÁV deákvári 
parkolójában. A Harkály u. 5. előtti rész kátyúzá-
sa is megtörtént. Intézkedtem az Újhegyi út 16- 
42. közötti részen a járda helyreállítása és a vil-
lanyvezetékbe lógó faágak levágása érdekében. 
Mivel a városvezetés és a balliberális képviselők 
nem szavazták meg a rossz állapotban lévő Csil-
lag u. 16- 26. közötti szakasz aszfaltozását, így 
kátyúzó technikával történt meg az út javítása. 
A Berkes András utcában útburkolati jelek fel-
festése, menetdinamikai küszöb (fekvőrendőr) 
megerősítése is elkészült.

Tótváradi-Nagy Bence 8. vk Deákvár

Az elmúlt hetekben 
is tucatnyi hibaje-
gyet adtam le a kör-
zetemben található 
problémák miatt. 
Ezek alapján zajlott 
útkarbantartás többek 
között a Szabó Károly 
utcában, az Eperfa 
utcában, a Deákvári 
főtéren és a Bácska 

utcában, valamint játszóeszköz felújítás több 
játszótéren. A KRESZ-parkban a nagy melegre 
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való tekintettel újra áll a párakapu, valamint 
ismét kikerültek a deákvári játszóterekre a né-
hány évvel ezelőtt általam javasolt napvitorlák. 
Testületi ülésen kértem a grémium támogatá-
sát, hogy szavazzák meg önkormányzati önrész 
biztosítását TOP PLUSZ-os pályázatokhoz, hiszen 
ezáltal a Diófa utcai óvoda is új nyílászárókat, 
homlokzati hőszigetelést és további energetikai 
fejlesztéseket kaphat. Szerencsére a döntő több-
ség elfogadta az előterjesztést, bár volt olyan 
deákvári ellenzéki képviselő, aki erre nemmel 
szavazott. Tárgyalást kezdeményeztem a Volán-
busz képviselőivel Törökhegy és Deákvár buszos 
összeköttetéséről, amely a Korontáli puszta 
buszmegállón keresztül közlekedő 333-as busz 
bizonyos járatainak Deákvári főtér felé terelésé-
vel lenne megoldható. A Volánbusz nyitott volt a 
javaslatra, a tárgyalásokat hamarosan folytatjuk.

Rozmaring Sándor - 10. vk. Deákvár

Kisebb csúszá-
sokkal, de ütemterv 
szerint haladt a zöld-
területek gondozása 
bel- és külterületen 
egyaránt. Több képvi-
selői beadvánnyal is 
igyekeztem javítani a 
választókerület deák-
vári lakóinak komfort-
érzetét: a Sas utcából 

történő kihajtást június közepétől közlekedési 
tükör teszi biztonságosabbá. A Radnóti út – 
Kakukk utca sarkát hamarosan kőbabák védik 
a szabálytalanul parkolóktól. Szakemberekkel 
újragondoljuk a Radnóti út – Deákvári főút ke-
reszteződésének forgalmi és parkolási rendjét. 
A kőszórt utak tervezett karbantartása elkészült 
a Jóhegyi és a Téglaház úton. Befejeződött a 
Csipkerózsa utca „rehabilitációja”. A területet a 
továbbiakban lakossági felajánlásból beszerzett 
és felszerelt térfigyelő kamera védi. Köszönöm 
a felajánlást. A DDC Kft.-vel kötött támogatási 
szerződés alapján a közeljövőben szállítandó 
bányai kővel 18 külterületi út és dűlő, illetve a 
Külső-Gombási út útpadkájának további szaka-
sza újulhat meg a lakosság és a Városfejlesztő 
Kft. közreműködésével. Folytatódott a Sejcei út 
mentén lévő vízelvezető árok helyreállítása az 
Agyagbányáig. Köszönöm a lakosság Munká-
csy-parkban végzett munkáját.

Kárpáti-Kelemen Katalin - kompenzációs 
mandátum

Húsvéti csomagosztás - lépett a testület! Mint 
ismert, nem minden rászoruló kapott csomagot 
– nem jogosultsági okból, hanem azért, mert a 
Polgármesteri Hivatal nem küldte ki a szüksé-
ges értesítéseket, annak ellenére sem, hogy a 
törvényesség felügyeletet ellátó Kormányhiva-
tal szerint ez beletartozik a feladatellátásába. 
Ezzel kapcsolatban a interpelláció hangzott el a 

jegyző és a polgármes-
ter részére, de a vála-
szokat nem találták 
elfogadhatónak, mivel 
azok figyelmen kívül 
hagyták a törvényi elő-
írásokat és a hatósági 
észrevételeket. Döntés 
született: a testület 
felhívta a polgármes-
ter figyelmét, hogy 

szeptemberig tegyen eleget jogköréből adódó 
kötelességének, és erről tájékoztatást kell ad-
nia. Az ügy során kiderült az is, hogy kétféle cso-
magosztásra volt lehetőség. Rendelet szerinti, 
szociális alapú, ami bizottság hatáskörű, míg a 
másik egy kevésbé szabályozott, rendeleten kí-
vüli úgynevezett képviselői csomagosztás, ami 
a Polgármesteri Kabinet költségvetéséből, a 
polgármester jóváhagyásával történik. Itt össze-
sen 100 csomagot oszthattak szét a képviselők a 
körzetükben. Idén azonban a polgármester ezt 
a képviselői osztást nem kezdeményezte, így 
ez elmaradt, pedig megtehette volna, de nem 
tette.

A felelősség kérdése továbbra is nyitott – 
szeptemberre derülhet fény arra, lesz-e követ-
kezménye a Hivatal mulasztásnak.

Rosta Zoltán - kompenzációs mandátum

A trianoni béke-
diktátum 105. évfor-
dulóján tartott városi 
megemlékezésen vá-
rosunk alpolgármes-
tere a következőket 
mondta: „Lehet, hogy 
Trianon nem okozat, 
hanem ok csupán, 
lecke, hogy nekünk 
összefognunk, és nem 

széthúznunk kell?” Azt gondolom, hogy az I. 
világháborút követő és a jelenlegi határainkon 
belüli és túli magyarság lelkében mély nyomot 
hagyó tragédiát „ok”-nak nyilvánítani súlyos 
hiba. Nemzetünk legnagyobb gyásznapjához 
nem méltó és nem illő, hogy a városi ünnep-
ségen a szónok a jelenlegi belpolitikai helyzet 
és morális válság okát Trianonban lássa. Trianon 
és a jelenlegi európai helyzet között azonban 
valóban van hasonlóság! Azok az európai erők, 
amelyek a “békeszerződést” létrehozták, az 
akkori Magyarországot minden tekintetben 
megcsonkították és „halálra ítélték”, most is 
léteznek. Azok, akik nemzetünk tragédiájának 
legfőbb okozói voltak, tudnak bűnösségükről, 
azonban a beismerés és jóvátétel helyett is-
mét – folyamatosan - támadják hazánkat. Velük 
cinkosságot vállal a magát „rendszerváltónak” 
nevező legújabb politikai szervezet is.

Nagyon jó lenne, ha ezen erők ellen valóban 
összefognánk, de előbb fel kell ismernünk őket. 
Ez azonban nem egyszerű, mert báránybőrbe 

bújt farkasként viselkednek. A leleplezés – or-
szágosan és helyi szinten sem várhat, mert 
lehet, hogy késő lesz! Ezt Vác város nemzeti és 
helyi érdekek képviseletéért felelős tanácsnoka-
ként kötelességemnek tartom.

Szabó Csaba - kompenzációs mandátum 

Fontos döntések, hi-
bás rendeletek, titko-
lózás és felkészületlen 
ülésvezető jellemezte 
a maratoni testületi 
ülést. Ismételten fe-
lesleges időhúzások 
és többször súlyos té-
vedések jellemezték 
a csaknem 13 órásra 
nyúlt tanácskozást. 

Már az elején annyira méltatlannak tartottam, 
ahogy polgármester asszony vezette az ülést, 
hogy megkértem Kiss Zsolt alpolgármestert: 
vegye át a vezetést. Ugyanis amikor a polgár-
mestert Kiss Zsolt helyettesítette, sokkal zökke-
nőmentesebben ment minden. Mi, képviselők 
nem azért dolgozunk, hogy véleményeket hall-
gassunk, hanem azért, hogy a váciak ügyeivel 
kapcsolatban a lehető legjobb döntéseket hoz-
zuk. A vezetésváltást nem sikerült elérni, viszont 
azt igen, hogy sokkal kedvezőbbé tegyük a váci-
ak számára a parkolást. A polgármester asszony 
ágált ellene, de még frakciótársai is szembe-
mentek vele, és megszavazták a módosítókat. 
Képviselőként megdöbbentőnek tartom, hogy 
az ülésen a polgármestert az egyik osztályve-
zetőnek kellett helyretennie. Kiderült, hogy a 
városvezető valótlanságot állít, vagy nincs tisz-
tában azzal, amit az elmúlt években csináltak.

Ványai László - kompenzációs mandátum

Képviselői mun-
kám jelentős részét 
a képviselő-testületi 
munka teszi ki. A júni-
usi ülésen hat jelen-
tősebb önkormányzati 
rendelet módosítását 
fogadtuk el. Ennek 
eredménye lesz szep-
tembertől egy mél-
tányosabb parkolási 

rendszer, az önkormányzat működése és gaz-
dálkodása átláthatóbb lesz. Mindezek mellett 
egy veszélyes útkereszteződésbe kértem dom-
ború tükröt, valamint több, közterületen lévő 
balesetveszélyes tárgy eltávolítását is szorgal-
maztam.

A képviselői beszámolókat a Váci Hírnök 
tartalmi módosítás nélkül közli az önkor-
mányzati SzMSz értelmében.
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A Duna-part fejlesztési stratégiájának ismertetésére szervezett interaktív la-
kossági fórumot az önkormányzat. A Városházán megjelenteket két témával kap-
csolatban tájékoztatták: a szállodahajó-kikötő építéséről, valamint a csónakház 
és környezete további fejlesztéséről. A mintegy kétórás program során számos 
vélemény hangzott el, többen a vízisport tevékenységek biztonságát féltették, de 
olyan is akadt, aki szerint a két projekt nem fér meg egymás mellett.

A fórum témáit Tótváradi-Nagy Bence ismertette, majd Matkovich Ilona polgár-
mester köszöntötte a teltházas program résztvevőit. A városvezető emlékeztetett: 
Hasonló témában már 2021-ben is szerveztek lakossági fórumot, ahol a csónak-
ház fejlesztésének ismertetését kedvezően fogadták a megjelentek. Kifejtette: 
Vác 160 milliót nyert a csónakház tovább építésére, a tervezés már elkezdődött.

A Duna-part fejlesztési terveit Szabó Gábor, városépítési szakmérnök ismertet-
te. A szakember rámutatott: a tervezéskor figyelembe kellett venni, hogy Vácnál 
a Dunába több helyen is olyan vízelvezető csatorna van, amelyben sok esetben a 
szennyvíz is megjelenik.

A kikötő létesítéséhez számos szempontot kell figyelembe venni, ilyen a víz-
mélység, a parkolási-, vagy a továbbközlekedési lehetőségek megléte, hiszen az 
ideérkező turisták többnyire elhagyják a hajót. Több lehetséges helyszín közül a 
börtön alatti partszakasz bizonyult a legalkalmasabbnak.

A fórum második témáját az Attila szobor melletti csónakház és környékének 
további fejlesztése adta, amelynek megvalósítása uniós forrásból történik. A tá-
mogatási szerződést már aláírták, a műszaki tartalom részleteiről azonban még 
zajlanak az egyeztetések - derült ki a Magyar Kajak-Kenu Szövetség fejlesztési 
divízióvezetőjének, Nyikos Andrásnak a tájékoztatójából.

Kialakítanának továbbá egy sólyát, ahol a kajakokkal és a kenukkal könnyen 
lehet vízre szállni, de a műszaki tartalom véglegesítésénél a helyi érdekeket is 
szeretnék figyelembe venni. 

A jelenlévő vízisport-egyesületek képviselőinek megjegyzéseiből, valamint a 
környéken lakók hozzászólásaiból az derült ki, hogy többségük nem támogatja 
a kikötő-projektet. Volt olyan vélemény is, hogy a víziturisztikai megállóhely és 
a nagyhajó-parkoló nem fér meg egymás mellett. Többen pedig azt kifogásol-
ták, hogy a csónakházat valójában nem használják a vízi turizmus céljaira. Szóba 
került, hogy a tervben vendéglátóhelyként üzemeltethető állóhajó is szerepel, 
amelynek telepítésével a jelenlévők közül többen szintén nem értettek egyet. A 
fórum végén a polgármester arra kérte a megjelenteket, hogy további észrevéte-
leiket levélben juttassák el az önkormányzathoz, hogy egy későbbi döntéshoza-
talnál azokat is figyelembe lehessen venni.

Több váci ellenezte a szállodahajók fogadására
alkalmas kikötő létesítését a lakossági fórumon

A bejelentést követően nem sokkal elkezdődött a váci szakrendelő évek óta 
húzódó felújítása. Ugyan eredetileg egy új épületet adtak volna át, végül mégis 
a rekonstrukció mellett döntöttek, amelynek kormányzati támogatását májusban 
jelentette be Rétvári Bence, a térség országgyűlési képviselője.

Az 1,6 milliárd forintos beruházás miatt változnak a szakrendelések helyszínei 
is. Az ellátottakat a kórház vezetése arról tájékoztatta, hogy a szakrendelő föld-
szintjére költözött a neurológiai, a foglalkozás-egészségügyi és a szemészeti szak-
rendelés. Átmenetileg az első emeleten található meg a dietetikai szakrendelés. 
A nőgyógyászati szakrendelés, a terhestanácsadással és az ultrahanggal együtt 
a főépület első emeletén, a gyermekszakrendelés szintén a kórház főépületé-
nek hetedik emeletén, a gyermekosztályon működik. A fizioterápia a H, vagyis 
a főépülettől legtávolabbi pavilonban található a felújítás alatt. Ide a szakrendelő 
földszintjéről nyíló összekötő folyosón lehet eljutni az épületen belül, autóval 
pedig az épületet jobbról megkerülve lehet megközelíteni. A gyógyintézmény 
azt kéri: A parkolóhelyek korlátozott száma miatt a pavilont inkább gyalogosan 
közelítsék meg. A rendelési idők nem változtak, bejelentkezni pedig továbbra is 
az SZTK földszinti kartonozójában lehetséges. A kórház menedzsmentje azt java-
solja, hogy érkezés előtt mindenki tájékozódjon az adott szakrendelés helyéről a 
www.javorszky.hu oldalon, vagy a kórház közösségi oldalán.

Megkezdődött a szak-
rendelő felújítása, több 
szakrendelés is költözik

Értetlenségét fejezte ki Rozmaring Sándor alpolgármester a Csipkerózsa utcá-
ból korábban elhordott illegális hulladék mennyisége miatt. A körzet képviselője 
a Váci Hírnök megkeresésére arról beszélt, hogy nem érti, miért gyűlhetett össze 
ennyi lomhulladék, amikor ahelyett, hogy oda hordták volna, le is adhatták volna 
legálisan és ingyen. Ugyanis még a környező településen élők is díjmentesen 
adhatják le a hasonló szemetet a váci hulladékudvarban. Ehhez ráadásul kizáró-
lag csak egy lakcímkártyára van szükség, még a szemétdíj befizetését sem kell 
igazolni.

Rozmaring Sándor szerint az önkormányzat által meghirdetett várostakarítási 
akció keretében a külterületen élők 4 helyszínen mintegy 60 m3 illegálisan lera-
kott hulladékot gyűjtöttek össze.

A Csipkerózsa utcai 30 m3 lakossági gyűjtés növekedett további 150 m3-rel, 
amelyet néhány éjszaka alatt hordtak oda a város különböző helyeiről. Ezt lehe-
tett volna másképp is.

A szemétszállítást végző MOHU tájékoztatása alapján csupán lakcímkártya kell 
a hulladékudvarok, így a váci lerakó igénybevételhez is. Ugyanis ezalapján tudják 
számon tartani, hogy egy háztartás mennyit használt fel az évente rendelkezésé-
re álló leadási keretéből. Hangsúlyozzák, hogy hulladékszállítási díj befizetését 
igazoló feladóvevény vagy egyéb igazoló dokumentum bemutatása nem szük-
séges, és nincs területi megkötés sem, vagyis bármelyik hulladékudvar igénybe 
vehető az országban. A https://mohu.hu/hu/hulladekudvarok címről elérhető a 
térképes kereső is.

Ez azt jelenti, hogy aki nem fizeti a szemétdíjat, annak sem kell az utcára vagy a 
lakótelepi konténerekbe tennie a szemetét, hanem leadhatja a váci hulladékud-
varban, ahol többek között bizonyos veszélyes hulladékokat, hungarocellt, gumi-
abroncsokat, bontási hulladékot, használt bútorokat és lomhulladékot, valamint 
zöldhulladékot is le lehet adni. A váci hulladékudvarban leadható hulladéktípu-
sok pontos listája és a napi leadható mennyiség az ugyfelszolgalat-vertikalgroup.
hu/hulladekudvarok címen érhető el.

Aki befizeti a szemétdíjat és ezt igazolni is tudja, rendelkezésére áll az úgyne-
vezett - szintén ingyenes - házhoz menő lomtalanitás lehetősége évente egyszer. 
A 0628/561-200 telefonszámon, vagy az ugyfelszolgalat.ek@vertikalgroup.hu 
e-mail címen történő előzetes időpontegyeztetés után házhoz megy egy szeme-
teskocsi, ami elszállítja az előre egyeztetett időpontra a ház elé készített, legfel-
jebb 2 köbméternyi lomhulladékot.

INGYEN lehet leadni 
a lakossági hulladékot 
a váci hulladékudvarban 
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Egy váci közösségi csoportban több panasz érkezett az elmúlt hónapban 
a városban észlelt patkányok miatt, főleg Deákvár területéről. A májusi tes-
tületi ülésen is felmerült a téma, ahol elhangzott, hogy a rágcsálók észlelési 
helyszíne alapján kell értesíteni az irtásban illetékeseket.

Ha a rágcsálót a szennyvízcsatornában észlelik, a váci vízellátásért felelős 
DMRV feladata az irtás elvégzése. Közterületen a városháza környezetvédel-
mi osztályához vagy a Váci Városfejlesztő Kft.-hez kell fordulni. Magánterület 
esetén a NÉBIH, vagy közvetlenül rágcsálóirtó szakember segítségét lehet 
kérni. 

Váci Károly rágcsálóirtó az ESTV-nek úgy fogalmazott: „Ha magánszemély 
látja az ingatlana közelében vagy az ingatlana területén egér-patkány jelen-
létét, akkor hív egy szakembert, aki kimegy, felméri a helyzetet. A tulajdono-
sok általában tudni szokták, hogy honnan jön, hova megy az állat. Ezt jelzi 
patkányok esetében egy felfúrás, ami egy lyukat jelent, az egérnél pedig az 
ürülék jelenléte.”

A váci szennyvízhálózatban a DMRV tájékoztatása szerint negyedévente 
végeznek rágcsálóirtást, amire utoljára 2025. április 4-én került sor. A kö-
vetkező alkalom 2025. július első hetében várható. A társaság szerint nem 
érkezett hozzájuk bejelentés a csatornából előbújó patkányokról.

Rozmaring Sándor alpolgármester a rágcsálókkal kapcsolatban arról be-
szélt a májusi testületi ülésen, hogy a DMRV “évente két alkalommal elvé-
gezte a rágcsálóirtást a városban, és erre rá lehetett építeni a szennyvízcsator-
nák rágcsálóirtását, amit sokszor a Városfejlesztőnek kellett elvégezni.”

Júliusban végez 
patkányirtást a szolgáltató 
a szennyvízcsatornákban 

közélet

219 lépcsőfok vezet fel a Nagyboldogasszony-székesegyház toronykilátó-
jába, és ezen már az érdeklődők is végigmehetnek. Június közepén ugyanis 
megnyitották az épületrészt a frissen felújított dómban. Az épület legmaga-
sabb pontján Vác és a Dunakanyar egyedülálló panorámája várja az érdek-
lődőket.

Gáborné Haáz Andrea egyházmegyei kommunikációs vezető az ESTV-nek 
elmondta:

“Ez lesz az egyetlen elem a székesegyházhoz kapcsolódóan, ami fizetős lesz. 
Egy számláló fogja kontrollálni azt, hogy hány ember tartózkodhat fent. Van 
egy katasztrófavédelmi korlátozásunk, de egyébként jegyvásárlást követően 
fel lehet sétálni a toronyba, és meg lehet nézni a kiállítást és a panorámát.”

 A torony tetején ugyanis egy kiállítás is nyílt. Az érdeklődők a dunakanyari 
panoráma mellett az Ég veled! című tárlatot és egy kisfilmet is láthatnak. 
Utóbbi a székesegyház restaurálását mutatja be. 

Megnyílt a székesegyház 
toronykilátója 

2022-ben kezdte meg az önkormányzat az évtizedek óta elhanyagolt sej-
cei lakótelep felé vezető szerpentin melletti vizesárok megtisztítását. Akkor 
10 millió forintot biztosított erre a szakaszra a város. A 2019-től felállt új város-
vezetés szorgalmazta az egész hálózat rendbetételét, miután kiderült, hogy 
az elvezető árkok elhanyagolt állapota miatt a lezúduló csapadék rendszere-
sen megrongálta az utakat. 

„Jó eredményeket értek el véleményem szerint. Megújították a Fekete ut-
cát, a Kosdi út melletti, a Kárász utcai nyílt vízi árkokat rendbe tették, hogy a 
legnagyobbakat említsem, és közben külterületeken is elkezdődött a nyílt vízi 
árkok rendbetétele” - fogalmazott Rozmaring Sándor. A város alpolgármeste-
re szerint a körzetéhez tartozó sejcei lakótelep felé vezető szerpentin a város 
egyik legmeredekebb szakasza. Végig vízgyűjtő árok kíséri az aszfaltos utat, 
ami helyenként a burjánzó növényzet miatt is beszűkül. Most egy egykilomé-
teres szakasz felújítása zajlik, amit a Váci Városfejlesztő egy külsős vállalkozó 
bevonásával végez. A mostani munkára 2 millió forintot biztosított a város, 
a pénzből a DDC telekhatáráig javítják a vizesárok és az útpadkák állapotát. 

Rozmaring Sándor: Jó 
eredményeket ért el a város
a vizesárkok tisztításában!

H I R D E T M É N Y
Vác Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2025. június 18.-i ülésén

az alábbi rendeleteket alkotta:
- 15/2025.(VI.23.) rendeletmódosítás – a parkolás szabályozásáról és a várakozóhelyek 

igénybevételének rendjéről szóló 32/2017.(XII.14.) rendeletről;
- 16/2025.(VI.23.) rendeletalkotás – Vác város terültén gépjármű elhelyezési

feltételeinek elősegítéséről;
- 17/2025.(VI.23.) rendeletalkotás – 2709/3-4-5 hrsz-ú ingatlan törzsvagyonból 

kivonásáról;
- 18/2025.(VI.23.) rendeletmódosítás – a közterületi vendéglátó sávok létesítéséről

szóló 8/2014.(II.21.) rendeletről;
- 19/2025. (VI.23.) rendeletalkotás – a fás szárú növények védelméről;

- 20/2025.(VI.23.) rendeletmódosítás – a közösségi együttélés alapvető szabályait sértő 
magatartásokról és azok jogkövetkezményeiről szóló 31/2016. (VII.15.) rendeletről;
- 21/2025.(VI.23.) rendeletmódosítás – az Önkormányzati Környezetvédelmi Alapról

szóló 31/1997. (XI.28.) rendeletről;
- 22/2025.(VI.23.) rendeletalkotás – Vác Város Önkormányzat működésének

és gazdálkodásának átláthatóságáról
A rendeletek Vác város honlapján, valamint a Váci Polgármesteri Hivatal Jegyzői

Kabinetének 128. sz. irodájában is megtekinthetők.
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KÖZÉLET

A Pénzügyi Bizottság előterjesztése szerint 
április közepén azzal kereste meg a Váci Város-
fejlesztő Kft.-t a Kertész utcai óvoda vezetője, 
hogy repedéseket észlelnek a belső válaszfa-
lon. Az önkormányzati cég szakemberei azt 

állapították meg, hogy az elöregedett eternit 
szennyvízcső törhetett el, ami az épület bizo-
nyos részei alatt kimosta a talajt, ezért azon a 
részen kicsit megsüllyedt a falazat. Egy stati-
kai szakértőt is felkértek a helyreállítási mun-

kák megtervezésére, ami a szennyvíz-vezeték 
cseréjét és a padló, illetve a fal helyreállítását 
tartalmazza. A Városfejlesztő 4 millió 400 ezer 
forintos ajánlatot adott a munkára, aminek fe-
dezetére egyelőre keresik a forrást. A munkát a 
nyári leállási időszakba szükséges elvégezni. A 
leirat szerint a Kertész utcai intézmény 1963-
ban épült, akkoriban pedig azbesztcementtel 
- ismertebb nevén eternitcsövekkel - oldották 
meg a szennyvíz elvezetését. A szakemberek 
szerint ezek élettartama 45-60 év. 

A váci óvodák nagyobb része a 60-as, 70-es 
években épült. A régi vezetékek törése-repedé-
se többször okozott már gondot a fenntartónak. 
Az önkormányzat legutóbb 2022-ben újíttatta 
fel a Baba utcai bölcsőde vizesblokkját 7 millió 
forintért, az Újhegyi óvodában tálalókonyhát 
is szereltek be, ami szintén érintette a vízve-
zetékek bizonyos szakaszainak az átépítését. 
2023-ban az 1930-as években épített Eötvös 
utcai óvodában végeztek vizesblokk-felújítást 
20.5 millió forintért, azonban az épületek alatt 
többnyire még eternitcsövek szállítják el az in-
tézményekből a szennyvizet. A közel ötmilliós 
keret a Kertész utcai károk helyreállítására és a 
régi csővezeték cseréjére biztosítana forrást.

Időzített bombát jelentenek az intézmények falaiban 
az elöregedett eternitcsövek 

Három pedagógusnak adományozott idén Váci Katedra Díjat a váci 
önkormányzat. Egy fő a tehetséggondozásért címben részesült, egy szak-
ember pedig az Oktatását Segítő Munka elismerést vehette át. Idén 19 
színes diplomást is köszöntöttek, akik 50 évvel ezelőtt, vagy még koráb-
ban kezdték meg a munkájukat az oktatás területén. 

Az ünnepélyen először a Nyár utcai óvodások műsorával köszöntötték 
a váci pedagógusokat, majd a Bartók-Pikéthy Szakgimnázium népzenész 
szakosai adtak rövid koncertet a megjelent tanítóknak, tanároknak. A pe-
dagógusnap alkalmából Matkovich Ilona köszöntötte a megjelenteket, 
aki arról beszélt, hogy a nehézségek ellenére az egyik legnemesebb hi-
vatás gyermekeket tanítani, nevelni. 

„Úgy gondolom, a nehézségek ellenére gyerekekkel foglalkozni a világ 
egyik legcsodálatosabb hivatása, és a pedagógusok tulajdonképpen ki-
váltságos helyzetben vannak. Pályafutásuk során részesei lehetnek több 
száz, több ezer diák szárnypróbálgatásának, láthatják a fejlődésüket, bu-

kásaikat, miközben ott lehetnek a gyerekek mellett támogatva-védelmez-
ve őket, és közben észrevétlenül nyomot hagynak tanítványaikban. Mert 
nem csak tudást adnak át, hanem példát, mintát, akár életre szólóan” - 
fogalmazott köszöntőjében a polgármester. 

Katedra díjat kapott Pallaginé Nagy Ágnes pedagógus, intézményve-
zető, aki 1991-ben helyezkedett el a Váci Földváry Károly Általános isko-
lában. Ez idő alatt volt napközis tanító, osztálytanító, munkaközösség-ve-
zető, igazgatóhelyettes, 2020-tól pedig az iskola intézményvezetője. A 
gyermekek harmonikus személyiségfejlődéséért végzett kiemelkedő 
munkájáért 2018-ban Németh László-díjban részesült, majd vezetői 
munkájának elismeréseként a Váci Tankerület 2021-ben az év intéz-
ményvezetőjének választotta. 

Dr. Mindáné Kolostori Nóra volt a második díjazott. A matematika-fi-
zika szakos tanárnő 1988 óta a Boronkay Gimnázium és Technikumban 
tanít. A tanítás mellett a fizika munkaközösséget vezette, és ellátott osz-
tályfőnöki feladatokat is. Korábban a német két tanítási nyelvű osztályok-
ban a szaktárgyait német nyelven oktatta. Ennek a képzési formának a 
kialakításában, megszervezésében döntő szerepet vállalt.

A harmadik Katedra díjat Konorót Andrásné óvónő, a Vác Alsóváros 
Óvoda tagóvoda vezetője vehette át. 1982-ban kezdte pályafutását a Váci 
Alsóvárosi Óvoda Kölcsey utcai tagóvodájában, ahol a mai napig aktívan 
dolgozik, és 15 éve tagóvoda-vezetői feladatokat is ellát. 

Vác Város Tehetséggondozásért címben részesült Zimonyi Andrea 
óvodapedagógus, aki 31 éve dolgozik a Deákvári Óvoda Újhegyi Úti Ta-
gintézményében. Második otthona az óvoda, itt volt ő maga is óvodás, és 
innen szeretne nyugdíjba menni. 

Murcsikné Török Brigitta pedagógiai asszisztens Vác Város Oktatását 
Segítő Munkáért kitüntetést vehetett át. Murcsikné Török Brigitta a mél-
tatás szerint 2014-től a Vác Alsóvárosi Óvoda dolgozója. Segítőkész, kre-
atív, minden területen magas szintű munkáját ismerték el a városi díjjal.

Hárman kaptak Katedra díjat idén a pedagógusnapon 



Idén ünnepeljük Vác első írásos említésének 950. évfordulóját.
Korábbi dokumentum híján úgy alakult ki az ünneplés hagyománya, hogy Vác első magyarországi írásos említését ünnepeljük. A Garamszent-
benedeki Apátság alapítólevelében 1075-ben városunk Wac civitas néven szerepel. Itt említik a váci „Szent Mária” püspökség birtokát, tehát 
a város akkor már püspöki székhely volt. A püspökség valószínűleg Szent István második, 1030 körüli alapítása során keletkezett, és ezt a rangot 
csak a már kiépült, jelentős települések kaphatták meg. Időközben felbukkant első írásos említésként 1074, amikor az alsó-szászországi Yburg 
kolostor évkönyve Wazenburg néven szól a városról. De a hagyomány maradt 1075-nél, a garamszentbenedeki oklevél dátumánál. 

Petőfi Sándor szülei 1846 őszétől másfél évig Vácon éltek. Ezalatt az idő alatt 
három helyen laktak a városban. Az utolsó otthonuk Vácon a Báthory utcai 
sarokház volt, ezen az épületen 1923-ban emléktáblát helyeztek el. Petőfinek 
áttételesen több műve is összefügg a várossal, de igazi kuriózum, hogy az 
Anyám tyúkja című versét egy váci látogatása alkalmával írta meg. 

www.vac950.hu

Morzsa kutya és tyúkanyó
Petőfi Sándor 
Anyám tyúkja

N O N P R O F I T   K F T

Részletek a program honlapján, illetve Vác Város Önkormányzat 
web- és Facebook oldalán! Információ: info@varoshaza.vac.hu

Vác Város Önkormányzat 
www.vac.hu
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KULTÚRA

A német írónő stílusa, valamint sziporká-
zó humora rögtön hatalmába kerített. Ez a 
kötet a legújabb, de egyben utolsó része a 
sorozatnak. Egy kis német falucskában, Ni-
ederkaltenkirchenben követhetjük Franz, a 
rendőr és az ottlakók mindennapjait, akik 
egytől egyig igazi egyéniségek. A kedvenc 
szereplőm egyértelműen Nagyi, aki ál-
landóan süt-főz. A könyv végén található 
receptek igazi bajor ínyencségek Nagyi 
szakács könyvéből. Franz és Rudi, a rendőr 
és a magánnyomozó remek párost alkot-
nak, habár folyton csipkelődnek egymás-
sal. A történetben holtan találják a gazdag 
helyi vállalkozót, aki gyilkosság áldozata 
lett az új golf klubban. Franz Eberhofer ke-
zébe veszi a nyomozást a siker érdekében. 
Szövevényes és izgalmas szálakon folyik a 
bűntény felderítése. Közben magánéletük 
is felborul, a kis Paul hobbija nem tetszik 
Franznak, hiszen foci helyett a balettet vá-

lasztja, élettársa pedig indul a polgármes-
teri választásokon. A bűntényt végül kiváló 
csapatmunkával, együtt oldják meg. Wolfi, 
a kocsmáros; Flötzinger, a nőcsábász mes-
terember; Suzi, a barátnő; Papa, aki Beatles 
rajongó; Leopold, a testvér és egy új magyar 
szereplő is megjelenik a történetben. Meg-
filmesítették a sorozat kilenc részét Bajor 
rapszódia névvel látható. A könyvet ajánlom 
könnyed, nyári szórakoztató olvasmányként 
bárkinek. Én biztosan előveszem a sorozat 
többi kötetét is, ami szintén megtalálható a 
könyvtárban.

Soósné Ivanics Ildikó
Tájékoztató könyvtáros

Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37. 
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899 
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu 
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu

A hónap fotója
Kalcsó Melinda: Gyermektelenség

A HÓNAP KÖNYVE 
Rita Falk: Sülthal - fiaskó
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Információ

FOGORVOSI ÜGYELET:
A váci és Vác körzeti hétvégi fogászati ügyeletek megszűntek!

Legközelebbi ingyenes ügyelet: Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET:
minden esetben ELŐSZÖR hívja a 1830-as telefonszámot! 

Hétköznap 16-22 óra között és hétvégén, illetve ünnepnapokon 8-14 óráig 
háziorvosi ügyelet működik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve hétvégén, 

valamint ünnepnapokon 14 óra után a mentőszolgálat működtet sürgősségi 
ügyeletet, ahol háziorvosi vagy mentőtiszti, sürgősségi ellátást kaphat.

A felnőtt ellátás a Váci Mentőállomáson történik: Vác, Mentős köz 1.
A gyermekeket a szakrendelő 2. emeletén (R243) látják el:

Vác, Argenti Döme tér 1-3.

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác: Vác, Zrínyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I  - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET

H K SZ CS P Szo V
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23 a 24 b 25 c 26 d 27 e 28 f 29 g

30 h 1 i 2 a 3 b 4 c 5 d 6 e

7 f 8 g 9 h 10 i 11 a 12 b 13 c

14 d 15 e 16 f 17 g 18 h 19 i 20 a

21 b 22 c 23 d 24 e 25 f 26 g 27 h

Vácott született váci lakosok
 
Székesi Kornél és Kiss Aliz gyermeke, Milán 
Kovács Viktor és Kmetti Vivien gyermeke, Olivér 
Együd Martin és Krasznai Eszter Borbála gyermeke, Teodor Alex  
Segesvári Dávid László és Ujhelyi Lilla gyermeke, Luca 
Zeller Ákos és Molnár Melinda gyermeke, Csenge 
Csikós Ábel és Danku Beáta gyermeke, Noé Joel 
Pók Márk és Sellyei Dorottya gyermeke, Csenge 
Selmeczy András Mihály és Kalas Anikó gyermeke, Izabella

Házasságot kötött váciak 

Kovács Tamás és Laczó Ilona Éva  
Dim Gyula és Kőrösi Kamilla 
Nagy Tamás és Cseszár Edina 
Alföldi Bence és Beja Luca 
Kovács András Bence és Csurilla Evelin 
Rácz Norbert és Szabó Fruzsina 

Elhunyt váciak
Az elmúlt hónapban 7 váci lakos személy hunyt el városunkban.

Anyakönyvi hírek

Vásár időpontja Nyitva tartás Vásár jellege

július 20. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
augusztus 17. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
szeptember 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
október 19. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
november 16. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
december 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár

Heti állatvásár: minden hét péntek
Nyitva tartás: nyári időszakban 6-11 óráig, 

 téli időszakban 7-11 óráig. 

Az dőpontok tájékoztató jellegűek.
Minden érdeklődőt szeretettel várunk rendezvényeinken!

Vác Város Önkormányzat Gazdasági Hivatala
Telefon: +36 30 568 6807, e-mail: ghvac.vasarter@gmail.com

facebook.com/váci vásár

VÁC VÁROS ÖNKORMÁNYZAT ELÉRHETŐSÉGE

2600 Vác, Március 15. tér 11.
Tel: 06-27-513-400, Fax: 06-27-513-414

Zöld szám: 06-80-890-020

Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester
Kiss Zsolt János alpolgármester

Inotay Gergely Ábel alpolgármester
Rozmaring Sándor Márton

társadalmi megbízatású alpolgármester

Dr. Zsidel Szilvia - jegyző
Dr. Grmela Judit - aljegyző

Hivatal fogadónapjai:
Hétfő: 14:00 - 18:00 óráig

Szerda: 8:00 - 12:00 óráig és 13:00 - 16:00 óráig
Ebédidő: 12:30 - 13:00 között minden nap

2025. ÉVI VÁSÁR NAPTÁR
2025. évben Vác városában a vásártér területén

megrendezésre kerülő vásárok időpontjai:
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sport

Több száz futó teljesítette a 33. alkalommal megrendezett Fut a Vác 
nevű sporteseményt, amin a hirtelen jött meleg ellenére is szép számmal 
vettek részt. A futóknak 21,6, 10,8 és 5,4 km-es távokon volt lehetőségük 
kipróbálni magukat, illetve idén is elstartolt a legtöbb sportolót vonzó 2,8 
km-es bulifutás, valamint a félmaratoni váltófutás is. A futamokat Inotay 
Gergely alpolgármester indította el, aki a bulifutás előtt egy angol filozó-
fus gondolataival biztatta a versenyzőket.

A meleg ellenére is vonzotta 
a résztvevőket a Fut a Vác

Több mint 215 ezer szavazat érkezett az idei „K&H mozdulj! Az év tesi-
tanára” megyei versenyére, ahol a leginspirálóbb testnevelőket ismerték 
el. Pest vármegyében három pedagógus vehette át az elismerést, köztük a 
váci Revóczi Norbert, aki a Cházár EGYMI Simon Antal tagintézményének 
testnevelő tanára. 

Revóczi Norbert az év 
tesitanára Pest vármegyében

Május végén befejezték a 2024/2025-ös bajnokságot azok a váci felnőtt 
csapatok, amelyek leginkább a sportbarátok érdeklődésének fókuszában 
álltak. Ezek – kivéve a vármegyei pontvadászatban érdekelt labdarúgók – a 
nemzeti bajnokságok különböző osztályaiban vívták meg csatáikat.

Kézilabda NB I, nők – 7. hely: Vác
A tavaly zárult sorozat 5. helyezését 28 ponttal sikerült elérni, ami dicsé-

rendő teljesítmény volt. A mostani, vezetőedző-váltással, sérülésekkel és 
erősen ingadozó formában végigjátszott pontvadászat olyan összmérleg-
gel zárult, amire régen volt példa: negatív mutatóval, 12 győzelem és 14 
vereség után 24 pontot gyűjtve csak 7. lett a csapat. Korábban elég gyak-
ran a Vác adta az NB I-es felnőtt gólkirálynőt, most viszont a leggólerősebb 
játékos (Csíkos Luca) dobogóra sem került. Az előző évihez képest sokkal 
több kapott gólt az enyhén gyakoribb góltermés nem tudta kiegyenlíteni, 
így több, mint félszázzal romlott a csapat gólkülönbsége. Így nem csoda, 
hogy a bajnoki rájátszás közel egy évtizede történt eltörlése óta a mostani-
nál rosszabb helyen egyszer sem végzett az együttes.

Kézilabda NB II, nők – C-D felsőház, 4. hely: Vác U21
A harmadik vonalban a legtöbb rivális csapathoz képest jóval fiatalabb 

játékosokkal felálló váciak a mostanival megegyező rendszerű előző pont-
vadászatban ugyanúgy a 4. helyen zártak, mint most. (Az NB II-ben a cso-
portok szerinti alapszakasz után négy felsőházi rájátszás következik. Itt lett 
mindkétszer 4. az együttes.) Az idei sorozatban viszont a tavalyi negatív 
mérleg után már pozitív lett a mérkőzések teljes statisztikája. 

Kézilabda NB II, férfiak – C-D felsőház, 3. hely: Váci FKA
A fentebb említett szisztéma szerint lebonyolított rendszerben a fiúk 

is megismételték a tavalyi helyezésüket: a négy felsőházból az egyikben 
ezúttal is megszerezték a bronzérmet. Még a pontszámuk is megegyezett. 

Vízilabda OB II – 7. hely: Váci VSE
Lényeges előrelépés történt a váci pólósok harmadosztályú szereplésé-

ben. A háromszakaszos lebonyolítási rendszerben nagyon fontos már az 
alapszakaszbeli produktum. Az elmúlt sorozat ottani 3. helyét sikerült egy-
gyel javítani, ami meghatározta a jobb pozíció lehetőségét. Végül a csapat 
az egy esztendővel korábbi szerény 16. helyről előrerukkolt a 7. helyre, 
ami mindenképpen dicséretes fejlődés.

Asztalitenisz NB II – Északkelet, 1. hely: Váci Reménység
Itt is a harmadosztályban szerepeltek a váciak, miután egy évvel koráb-

ban fájó módon – csupa vereséggel – kiestek a második vonalnak számító 
NB I-ből. Ezúttal szinte teljesen inverze volt a megelőző kudarcsorozatnak 
a menetelésük, és csupán egy alkalommal szenvedtek vereséget. Így to-
ronymagasan nyerték a csoportjukat, és szereztek jogot az NB I-be való 
visszatérésre.

Sakk NB II – Erkel csoport, 10. hely: Váci SC
A féltucat harmadosztályú csoport egyikében mérték össze tudásukat a 

váci játékosok. Tavaly 9 mérkőzésen 48,5 pontot szereztek, ami két csapat 
megelőzésére is jó volt. A most zárult sorozatban a csoportot eredetileg 11 
együttes alkotta. Mivel egyikük visszalépett, ezért most is 9 csapatmérkő-
zést kellett játszani. Ezúttal a váciaktól 37 megszerzett pontra tellett, így 
sereghajtóként zártak.

Labdarúgás Pest vármegyei I. osztály, 10. hely: Vác VLSE
Az előző évi szereplésnél gyengébben teljesítettek a váciak a negyedik 

vonalnak számító 16 csapatos pontvadászatban. Tavaly 43 pontot gyűjtve 
a 7. helyen végzett a gárda, idén eggyel kevesebb ponttal a 10. pozíciót 
mondhatja magáénak. Akkor semleges mérleggel, 13-13 győzelem és ve-
reség mellett 4 döntetlennel zártak, most ez negatív lett: 13 győzelem, 3 
döntetlen és 14 vereség. 

Így szerepeltek a váci 
csapatok a bajnokságokban
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Az előző lapszámunk nyertese: Kovács Ferencné, Váchartyán.
Májusi feladványunk megfejtése: Trianon.
Júniusi feladványunk: Ő is fellép a Váci Világi Vigalomban.

A megfejtést 2025. július 15-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu 
e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. A helyes 
megfejtők között a Váci Dunakanyar Színház két darab színház-
jegyét sorsoljuk ki.
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Dr. Varga Katalin neve az elmúlt évek-
ben a váci színház kapcsán vált ismertté a 
nagyközönség számára, de a várossal kö-
zös története jóval korábbra nyúlik vissza. 
Évtizedek óta él és dolgozik Vácért – a szó 
legszorosabb értelmében. Számára a város 
nem csupán lakóhely, hanem hivatás, szív-
ügy, sőt: személyes kötődés. Erről a külön-
leges kapcsolatról mesélt nekünk.

„Vác város mindenese”

– Húszévesen kerültem be a Polgár-
mesteri Hivatalba – szó szerint az utcáról. 
Kezdetben még saját irodám sem volt, a 
lépcsőn dolgoztam. Nem válogattam a 
feladatok között, sőt: amit más nem szíve-
sen vállalt, azt én örömmel elvégeztem. 
Így szép lassan egyre több minden került 
hozzám. Ha megkérdezték, mi a feladatom, 
csak annyit mondtam: „én vagyok Vác város 
mindenese”. Később a külkapcsolatok osz-
tályára kerültem, majd a titkárságra. Itt már 
komolyabb feladatok vártak: voltam sajtó-
felelős, én kezeltem a város honlapját is 
– abban az időszakban, amikor az internet 
még sokak számára ismeretlen fogalom 
volt. Részt vettem szoborpályázatok lebo-
nyolításában, majd következett a Vigalom, 
melynek szervezése szintén szívügyemmé 
vált.

A Vigalom születése – 
egy másfajta városi ünnep

Amikor a Vigalom gondolata megszüle-
tett, nem egy hagyományos fesztiválban 
gondolkodtunk. Ez egy átgondolt, tudo-
mányos alapokra épülő koncepció volt, 
amelyet Köllő Miklós dolgozott ki. Nem a 
tömegek vonzása vagy sztárfellépők ide-
csábítása volt a célunk. Nem egy újabb 
váci búcsút szerettünk volna, celebekkel a 
körbekerített főtéren, mi valami mást sze-
rettünk volna adni: lehetőséget arra, hogy 
megmutassuk, kik vagyunk. Olyan ünne-
pet álmodtunk meg, amely a helyi értéke-
ket – az embereket, a tudást, a történeteket 
– állítja középpontba.

Hihetetlen kincseink vannak – nemcsak a 
régi épületeinkben, hanem a közösségben 
is. A Vigalom célja az volt, hogy ezekre re-
flektáljon. Megmutattuk a világnak Bogá-
nyi Gergőt, a híres váci kórusokat – például 
a Vox Humanát –, de ugyanúgy szerepet 
kaptak a mazsorettek vagy a Made In zene-
kar is. Ez volt az a rendezvény, ami rólunk 
szólt.

Barokk lakoma – 
időutazás a Városháza udvarán

A Vigalom egyik legkülönlegesebb prog-
ramja kétségtelenül a barokk lakoma volt. 
Minden évben a Városháza udvarán ren-
deztük meg – egy olyan este, amikor a múlt 

valóban életre kelt. Ötfogásos korhű étele-
ket szolgáltunk fel, amelyeket Ambrus Ti-
borék készítettek – nemcsak megfőzve, ha-
nem újra álmodva a barokk gasztronómiát. 
A felszolgálók korabeli öltözékben jelentek 
meg, az asztalok pedig úgy voltak megterít-
ve, ahogy azt évszázadokkal ezelőtt is tették 
volna. Az egész estét mintha egy időutazás 
jellemezte volna – közben pedig mini szín-
házi előadások, koncertek tették teljessé az 
élményt.

A barokk lakoma nemcsak különleges 
volt – egyedülálló is. Ilyen program nem 
volt máshol az országban. Tökéletesen 
testesítette meg a Vigalom szellemiségét: 
történelmet, kultúrát, ízlést – mindazt, ami 
a miénk, és amit érdemes továbbadni.

Sajnálom, hogy mára a Vigalom látás-
módja megváltozott. Olyan lett, mint bár-
melyik másik fesztivál: celebekkel és köte-
lező vidámparkkal. Az eredeti szellemiség 
mára eltűnt.

Visszatérés a városhoz – és a színházhoz

Huszonöt éven át dolgoztam a városban 
és a városért. Egy rövid kitérő után hívtak 
vissza a Dunakanyar Színházhoz, és gon-
dolkodás nélkül igent mondtam. Nem 
tartottam magam színházigazgatónak – 
inkább ügyvezetőként működtettem a cé-
get. Itt is mindenes maradtam: Ha kellett, 
jegyet árultam, havat lapátoltam, takarítot-
tam – mindent szívvel-lélekkel tettem. Egy 
egész más világ a színház világa, nagyon 
hálás vagyok, hogy belecsöppentem.

Sokan voltunk és vagyunk, akik így sze-
retjük ezt a várost. Az elmúlt 20-30 évben 
fantasztikus emberek dolgoztak Vácért 
– mégis gyakran úgy éreztük, mintha egy 
láthatatlan falról pattannánk vissza. Mert 
ez a város sajnos nem mindig értékeli azo-
kat, akik őszintén szeretik. Pedig ez lenne 
a kulcs: hagyni érvényesülni ezeket az em-
bereket. Ez a város tele van tehetséggel, 
tudással és elhivatottsággal – csak meg kel-
lene tanulnunk felismerni és megbecsülni 
egymást.

Harmadszor is visszatérnél, 
ha hívnának?

– Nem mentem messzire, csak három-
száz métert. Most a határokat erősítem – és 
élvezem a munkámat.

Matz-Molnár Kriszta

„Nem az a kérdés, hogy szeretem-e a várost, 
hanem az: viszontszeret-e?” – Dr. Varga Katalin
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